
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ.16/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 365/99                                 
Περίληψη 

Έγκριση ισολογισμού και έκθεση πεπραγμένων 
έτους 1997 της Δ.Ε.Τ.Ε.Β. «Ο Ήφαιστος» Δήμου 
Βέροιας. 

 
       Σήμερα 12 Ιουλίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στο Κατάστημα 
Τουριστικού Ομίλου Δ.Δ. Καστανέας,  ύστερα από την με   ημερομηνία 8-7-1999 
γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους συμβούλους, τους 
δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 &119 
του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  22 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Κ. Πουλασουχίδης --------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Γκαβαϊσές  
3. Δ. Ταχματζίδης Π. Πιτούλιας  
4. Μ. Γαβρίδης Α. Κεσίδης  
5. K. Aσλάνογλου Μ. Σουμελίδης  
6. Α. Δελαβερίδης Β. Γιαννουλάκης  
7. Δ.  Πέτκος Σ. Παναγιωτίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης Λ. Τσαβδαρίδης Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης Θ. Σιδηρόπουλος Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Κ.  Βαφείδης Ε. Λευκοπούλου  
11. Γ. Ουρσουζίδης Γ. Μανακούλης  
12. Ν. Χαμαλής    
13. Σ. Γεωργιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά  τη  συζήτηση  της   υπ’  αριθ. 365/99 
14. Ι.  Τριανταφυλλίδης απόφασης  αποχώρησε ο  κ.  Π.  Αγαθαγγελίδης. 
15. Α. Ταραλάς 2) Κατά    τη  συζήτηση   της   υπ’  αριθ. 372/99  απόφασης 
16. Χ.  Σκουμπόπουλος αποχώρησε  ο  κ.  Δ.  Ταχματζίδης.  
17. Χ. Γεωργιάδης  
18. Ε. Σοφιανίδης  
19. Ι. Ακριβόπουλος  
20. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
21. Ε. Κουκουρδής  
22. Π. Αγαθαγγελίδης  
 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 10ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 7-7-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου που 
έχει ως εξής: Σας γνωρίζουμε ότι το Διοικητικό Συμβούλιο  της Δημοτικής 
Επιχείρησης Τεχνικών Έργων  Δήμου Βέροιας " Ο  ΗΦΑΙΣΤΟΣ"  με την αριθ. 5/98 
απόφασή του ενέκρινε τον ισολογισμό και την έκθεση πεπραγμένων έτους 1997. 
 Σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 2 του άρθρου 282 του Π.Δ. 410/95 (ΔΚΚ) 
το δημοτικό συμβούλιο εγκρίνει τον ισολογισμό και την έκθεση πεπραγμένων της 
επιχείρησης.  
 Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το συμβούλιο να εγκρίνει  ή όχι τον 
ισολογισμό και την έκθεση πεπραγμένων της παραπάνω επιχείρησης. 
 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου την έκθεση πεπραγμένων 
και τον ισολογισμό έτους 1997 της παραπάνω δημοτικής επιχείρησης. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος : Θα πρότεινα το 10 ο και 11ο θέμα να συζητηθούν μαζί διότι είναι 
συναφή θέματα. Συμφωνεί το σώμα; 
 Σύμβουλοι : Ναι. 
 Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
 Σκουμπόπουλος : 1) Γιατί ενώ ο ισολογισμός έτους 1997 εγκρίθηκε από το 
δ/κό συμβούλιο της επιχείρησης του Σεπτέμβρη 98 έρχεται για έγκριση στο Δ.Σ. ένα 
χρόνο μετά ; 2) Έγινε ο διαχειριστικός έλεγχος από τους ορκωτούς λογιστές;  Δεν 
υπάρχει στο φάκελο κάτι που να το αποδεικνύει. 3) Τι αφορούν τα ποσά που είναι 
στα έξοδα προβολής δια λοιπών μεθόδων και στους δύο ισολογισμούς; Πόσα πήγαν 
στον τύπο και πόσα πήγαν σε φωτογραφίες;  4) ΄Εχω την πληροφορία ότι η 
συνάδελφος κα Τσαμήτρου στο δ/κό συμβούλιο μειοψήφισε ενώ στην απόφαση του 
συμβουλίου γράφεται "ομόφωνα" και από κάτω ότι ψήφισε με επιφύλαξη. 
 Λελεκάκης : 1) Μετά τον Σεπτέμβρη 98 δεν είχε γίνει άλλο Δ.Σ. λόγω 
εκλογών και αργότερα είπαμε να έρθει με την νέα διοίκηση. 2) Για τις φωτογραφίες. 
Τα έργα που ήταν καυστικά απαιτούν σε κάθε στάδιο να υποβάλλονται μαζί με τα 
επιμετρικά, σειρά άλμπουμ φωτογραφιών κι εγχρώμων σχεδίων. Τα υποβάλλαμε έτσι 
2-3 φορές στο ΥΠΕΧΩΔΕ. Στοιχίζουν ακριβά αυτά. Δεν νομίζω ότι είναι χρήματα 
που επιβάρυναν τον προϋπολογισμό τη στιγμή που μέσω αυτής της παρουσίας 
πήραμε τα προγράμματα  και συμπληρωματικά χρήματα. 
 Πέτκος : Νομίζω ότι, κα Τσαμήτρου συμφωνήσατε για τους απολογισμούς 
αλλά ψηφίσατε με επιφύλαξη την έκθεση των πεπραγμένων. 
 Πρόεδρος : Ορίστε ο λογιστής της επιχ/σης 
 Παναγιωτίδης Αντ. Λογιστής επιχ/σης: Συντάχθηκε η έκθεση από τους 
ορκωτούς λογιστές και έχουν σταλεί τα σχετικά αντίγραφα. 
 Πρόεδρος : Τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος : Καταθέτω στο προεδρείο και παρακαλώ να καταχωρηθούν 
στα πρακτικά, ο πίνακας των οικιών που αναπαλαιώθηκαν στην περιοχή  
Μπαρμπούτας καθώς και την απάντηση που δόθηκε στην κα Τσαμήτρου σε αίτηση 
που έκανε σχετικά με τις κακοτεχνίες και εκείνα που πήρε η νεροποντή στον 
Τριπόταμο. 
 Έργα αξίας 30 εκ. Κάποιοι ευθύνονται γι αυτά. Ας αναλάβουν τις ευθύνες 
κάποτε. 
 Δεν εγκρίνουμε τους ισολογισμούς και τις εκθέσεις πεπραγμένων ειδικά του 
98 ο οποίος είναι ανακεφαλαιωτικός των προηγουμένων ετών 95, 96, 97 και υπάρχει 
μια παράγραφος για το 98. Το τι κάνατε όλα τα χρόνια στον ΗΦΑΙΣΤΟ φαίνεται  



στον παραπάνω πίνακα. Δεν εγκρίνουμε  διότι δεν υπάρχει η έκθεση των ορκωτών 
λογιστών. 
 Τσαμήτρου : Διευκρινιστικά, στην απόφαση αναφέρονται ότι ψηφίζω τον 
ισολογισμό και την έκθεση με επιφύλαξη. Εγώ ανάφερα ότι ψηφίζω μεν τον 
ισολογισμό διότι έχει γίνει ο ανάλογος έλεγχος αλλά δεν μπορώ να ψηφίσω την 
έκθεση πεπραγμένων διότι έχω τις επιφυλάξεις μου. Σήμερα, μετά από ορισμένα 
διευκρινιστικά στοιχεία που πήρα, είμαι πεπεισμένη ότι δεν  πρέπει να ψηφίσω την 
έκθεση πεπραγμένων. 
 Όσον αφορά την αποκατάσταση και αναπαλαίωση των διατηρητέων κτιρίων 
το κοστολόγιό τους είναι τρομερά υψηλό και προκλητικό. Ένα κτίριο μέχρι 80-100 
τ.μ. στοίχισε μέχρι 60 εκ. μόνο για εξωτερικούς τοίχους και στέγες, χωρίς καμία 
παρέμβαση εσωτερικά.  
 Τα κτίρια αυτά θα πρέπει να κατεδαφίζονται και να χτίζονται από την αρχή 
διότι έτσι είναι ασύμφορα. Οι επιμετρήσεις στις μελέτες είναι πρόχειρες και 
υπάρχουν τιμές που είναι τεράστιες. Θα πρέπει να βρεθούν κάποιοι άλλοι τρόποι 
αναπαλαίωσής τους. 
 Ουρσουζίδης : Είναι προφανείς και πολλοί οι λόγοι οι οποίοι θα συνιστούσα 
ν΄ αναπτυχθεί μια δραστηριότητα από ιδιώτες εργολάβους. Ωστόσο στη 
συγκεκριμένη συνοικία από τη φύση τους τα έργα είναι τέτοια που είναι 
ενδεδειγμένος ο τρόπος αυτεπιστασίας. Είναι δύσκολο να προϋπολογιστεί το κόστος 
αυτών των σπιτιών και η θέση τους με το περιβάλλον είναι δυσχερής. Θα μπορούσε 
να συμφωνήσει κανείς με την κα Τσαμήτρου για το κόστος, ωστόσο είναι απολύτως 
δικαιολογημένο. Αν  έπρεπε ορισμένα να γκρεμιστούν. Ακόμη και η έγκριση οικοδ. 
αδείας προϋποθέτει την έγκριση της αρχαιολογίας και του ΥΜΑΘ, που είναι 
χρονοβόρα, και εκεί γίνεται με μεγάλη λεπτομέρεια η περιγραφή του τρόπου 
αποκατάστασης των σπιτιών. Για πολλά σπίτια δεν το συζητούν να  γκρεμιστούν. 
 Η ζημιά στο ποτάμι δεν οφείλεται σε κανενός είδους δραστηριότητα του 
"ΗΦΑΙΣΤΟΥ". Είναι  φυσική διάβρωση του εδάφους. Εγκρίνω τους ισολογισμούς 
της επιχ/σης. 
 Λελεκάκης : Ουσιαστικά οι ισολογισμοί αναφέρονται στο διάστημα που 
ήμουν εγώ πρόεδρος στην επιχ/ση. 
 Δεν ξέρω αν έγινε αντιληπτό το έργο που εκτέλεσε  ο "ΗΦΑΙΣΤΟΣ"  στα 
χρόνια  που λειτούργησε . Ήταν βασικά χρήματα από προγράμματα  που αφορούσαν 
αναπαλαιώσεις σπιτιών σε παραδοσιακές γειτονιές της πόλης. Έγιναν εργασίες που 
άρεσαν. Ακόμη και σήμερα ακούμε από τους επισκέπτες ότι τους αρέσουν. Είναι 
δαπανηρά. Ο τρόπος αναπαλαίωσής τους ελέγχεται από τις αρχ. υπηρεσίες. Αυτοί 
επιβάλλουν τον τρόπο αναστήλωσης και κανείς άλλος. Οι ιδιώτες εκδίδουν τις άδειες 
με την έγκριση της αρχαιολογίας και ο "ΗΦΑΙΣΤΟΣ"  έκανε πιστή αντιγραφή της 
άδειας. Τα υλικά ήταν δυσεύρετα και μαζεύονταν από διάφορα σημεία της περιοχής 
(π.χ. πουρόπετρα, πέτρες πλακόστρωτων κ.α.). Ηταν απλό αυτό που είπε η κα 
Τσαμήτρου αλλά δεν το ήθελαν έτσι. 
 Για τη ζημιά στο ποτάμι, δεν αφορά επεμβάσεις που έγιναν από τον 
"ΗΦΑΙΣΤΟ" . Μήπως κάπου υπάρχει μία σύγχυση. Ήταν διάβρωση του εδάφους.  

Πρέπει  να δούμε ορισμένα πράγματα όπως αυτά έγιναν. Δεν υπάρχει 
άνθρωπος που να είπε όχι στην προσπάθεια αυτή που έγινε. 

Πέτκος : Όλα τα κτίρια  που κατασκευάστηκαν στην Εβραϊκή συνοικία 
υπόκεινται σε έλεγχο της αρμόδιας αρχαιολογίας. Δεν μπορούμε να κατεδαφίσουμε 
ένα κτίριο και να το ανακατασκευάσουμε. Δεν επιτρέπεται. Ακόμη και οι 
τοιχογραφίες αποξηλώνονται, συντηρούνται κι επανατοποθετούνται. Τα κτίρια αυτά 
έχουν υψηλή εργατική δαπάνη λόγω της ιδιαιτερότητάς τους. Τα δομικά υλικά  έχουν 



κι αυτά την ιδιαιτερότητά τους (λαξευτή πουρόπετρα, καστανιές κλπ.) που η 
προμήθειά τους έγινε από ειδικά σημεία. 

Κάποιες τιμές των υλικών που είναι ψηλές δεν περιλαμβάνονται ακόμη και 
στον ΑΤΟΕ. Οι τιμές δηλ. βγαίνουν από παρακολούθηση τα επιχρίσματα είναι ειδικά 
(με κατσικότριχα κλπ.). 

Το έργο που έκανε ο "ΗΦΑΙΣΤΟΣ" στον Τριπόταμο δεν πειράχθηκε από την 
θεομηνία. Η κατάπτωση έγινε 200 μ.  παρακάτω απ΄αυτό. Δεν υπάρχει ζημία του 
"ΗΦΑΙΣΤΟΥ", ούτε η ζημία που έγινε οφειλόταν σε έργα του "ΗΦΑΙΣΤΟΥ ". 

Πρόεδρος : Δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος : Είναι πολλά τα 300 εκ., μέσον όρον , για να διατεθούν σε 11 

σπίτια που έγινα στην Εβραϊκή  συνοικία. Θα  έπρεπε με τα  300 εκ. να κάναμε 
περισσότερα σπίτια. Θα πρέπει να ψαχτούν, η διοίκηση και οι εργαζόμενοι του 
"ΗΦΑΙΣΤΟΥ". 

Επειδή το προεδρείο δεν διάβασε την απάντηση και τον πίνακα που έχω 
καταθέσει, θα σας τα θέσω εγώ υπόψη σας. 

Σε απάντηση της από 26-3-99 (αρ. πρωτ. 30) αίτησής σας, με την οποία 
ζητάτε να σας χορηγήσουμε τα στοιχεία που αναφέρονται σε αυτή, σας γνωρίζουμε 
τα εξής: 

Α. "Ανάπλαση -Διαμόρφωση-Εξυγίανση κοίτης Τριποτάμου" 
1. Συντάχθηκε υδραυλική, περιβαντολλογική, γεωλογική και στατική 

μελέτη από το Γραφείο των αδελφών Αναστασίου & Ιωάννη Καρατζά. 
Ποσό αμοιβής : 7.500.000 δρχ. + Φ.Π.Α., που έχει εξοφληθεί. 
Ως προς την ερώτησή σας για αρχιτεκτονική μελέτη, δεν συντάχθηκε 
(με απόφαση Δ.Σ. έχει διακηρυχθεί) παρά μόνο αρχιτεκτονική 
προμελέτη από το Γραφείο του Αρχιτέκτονα Μηχανικού, Τέλη 
Σιδηρόπουλου. 

2. Οι εργασίες που έγινα στην κοίτη του Τριποτάμου, στοίχισαν περίπου 
30.000.000 δραχμές. 

3. Η ανάπλαση - διαμόρφωση - εξυγίανση κοίτης Τριποτάμου είναι έργο 
εντεταγμένο στο Κ.Π. Leader II ,  με την από 22-5-98 σύμβαση με την 
ΑΝ.ΗΜΑ.  Α.Ε. Ποσοστό συμμετοχής της Δ.Ε.Τ.Ε.Β.  " ΗΦΑΙΣΤΟΣ": 
20%. 

Β.  "Αποκατάσταση  παραδοσιακών κτιρίων στη συνοικία Μπαρμπούτα" 
 Σχετικά με την παράγραφο 4 της αίτησής σας, επισυνάπτουμε 

αναλυτικό πίνακα δαπανών του εν λόγω έργου. 
Επίσης, όσο αφορά την παράγραφο 5 της αίτησής σας, επισυνάπτουμε 
φωτοαντίγραφα τόσο της προγραμματικής σύμβασης (ΥΠΕΧΩΔΕ) για 
το έργο " Αποκατάσταση  παραδοσιακών κτιρίων στη συνοικία 
Μπαρμπούτα", όσο και της έγκρισης (ΑΝ.ΗΜΑ.  Α.Ε.) για το έργο 
"Ανάπλαση -Διαμόρφωση-Εξυγίανση κοίτης Τριποτάμου". 

 
Α/Α ΙΔΙΟΚΤΗΤΗΣ ΠΡ/ΣΜΟΣ 

100% 
ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ  

ΙΔΙΩΤΗ 
20% 

ΕΚΤΕΛ/ΣΕΣ  
ΕΡΓΑΣΙΕΣ 

80% 
(70%+10%) 

ΠΙΣΤ/ΘΕΝ 
ΠΟΣΟ 
70% 

ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ  
ΔΗΜΟΥ 

10% 

1. Καρατζάς Νικόλαος 37.121.974 7.424.395 29.697.579 25.985.382 3.712.197 
2. Μπούθας Νικόλαος 39.463.050 7.892.610 31.570.440 27.624.166 3.946.305 
3. Σίμος Αντώνιος 55.000.000 11.000.000 44.000.000 38.500.000 5.500.000 
4. Θωμοπούλου Αικατερίνη 10.559.820 2.111.964 8.447.856 7.391.874 1.055.982 
5. Χαραλαμπίδης Νικόλαος 62.079.800 12.415.960 49.663.840 43.455.860 6.207.980 
6. Ταχματζίδης Θεμιστοκλής 1.694.480 338.896 1.355.584 1.186.136 169.448 
7. Μιχαηλίδου Μαρία 31.721.427 6.344.285 25.377.142 22.204.999 3.172.143 
8. Παπαγεωργίου Βύρων 12.793.568 2.558.714 10.234.854 8.955.498 1.279.357 
9. Κωστούλας Γεώργιος 60.000.000 12.000.000 48.000.000 42.000.000 6.000.000 



10. Εβραϊκή Συναγωγή 62.050.536 12.410.107 49.640.429 43.435.376 6.205.054 
11. Δημοτικό κτίριο (πρώην  

Οικία Μπέκα)*  
238.851.709 47.770.342 191.081.367 167.196.000 23.885.171 

12. Δημοτικό κτίριο (πρώην 
οικία Τσαρτσάνη) 

20.626.400 4.125.280 16.501.120 14.438.480 2.062.640 

13. Προκαταρκτικές εργασίες 
σε σπίτια, όπως 
αντιστηρίξεις, 
απομάκρυνση μπάζων , 
καθαιρέσεις επικίνδυνων 
στοιχείων, επεμβάσεις σε 
όψεις, κ.λ.π. (Παπαγιάννη, 
Κόκκινο σπίτι, τοιχοποιίες 
επί της οδού 10ης 
Μεραρχίας). 
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5.626.051 

 
 
 
 

803.722 
 

 ΣΥΝΟΛΟ 640.000.000 128.000.000 512.000.000 448.000.000 64.000.000 

Απορροφήθηκαν 385.943.110 δρχ. από τα 448.000.000 δρχ. και υπολοίπονται 
να απορροφηθούν : 

* 62.056.890 δρχ. προκειμένου να αποπερατωθεί το κτίριο Μπέκα. 
 Τσαμήτρου : Δεν είπαμε ότι δεν μας αρέσουν . Δεν θα πρέπει όμως να 
στοιχίζουν τόσο πολύ. Θα πρέπει να βρεθεί ένας άλλος τρόπος. Όταν μιλάμε για 
καθαιρέσεις ο ΑΤΟΕ το αναφέρει και δεν χρειάζεται να ξεφεύγουμε απ΄ αυτόν. Γιατί 
να κάνουμε νέες τιμές διπλάσιες ή τριπλάσιες;  
 Δήμαρχος : Παρακολουθώ μία εναγώνια προσπάθεια της παράταξης 
Σκουμπόπουλου να πει κάτι. Να τα πείτε με το όνομά τους. Εμείς δηλ. διαφωνούμε 
διότι θέλουμε να τα παίρνουν οι εργολάβοι. 
 Εκπλήσσομαι όταν μηχανικοί κουβεντιάζουν για το αν πρέπει να γκρεμίζονται 
τα σπίτια και να μην τα κάνουμε επισκευή, όταν γνωρίζουμε ότι αυτά εποπτεύονται 
από αρχαιολογία και ΥΜΑΘ και όταν δεν μπορείς να κάνεις τίποτα χωρίς να έχεις 
100 εγκρίσεις. Είναι σοβαρά αυτά; Αν κάτι μας κάνει υπερήφανους, αν κάτι 
αναδεικνύει την ιστορική φυσιογνωμία και την αρχιτεκτονική της πόλης είναι απ΄ 
αυτά τα έργα που τα 4 χρόνια έχει κάνει ο "ΗΦΑΙΣΤΟΣ". 
 Αν η λύση είναι να τα δίνουμε στους εργολάβους, κάνετε λάθος. Είμαστε 
αντίθετοι. Παραξενευτήκατε που το κτίριο Μπέκα έχει προϋπολογισμό 236 εκ.; Εσείς 
ψηφίσατε προχθές  την προγρ. σύμβαση για το κτίριο των βλάχων με 300 εκ. που 
είναι το μισό και με τις μισές τεχνικές δυσκολίες.  Αυτοί στην Ε.Ε. τρώνε 
κουτόχορτο; Δεν περνούν από κόσκινο κάθε κονδύλιο; Πήγατε ποτέ να δείτε τι 
εργασίες έχουν γίνει; Να στηρίζεται όλο το κτίριο στον αέρα και πέτρα-πέτρα να 
καθαρίζεται και να επανατοποθετείται. Έρχεστε εδώ να πείτε ότι στοιχίζουν ακριβά; 
Να λέτε την αλήθεια στον κόσμο. Πέστε ότι θέλουμε εργολάβους. Δεν μπορείτε να το 
παίζετε από τη μια λαϊκιστές στον άνθρωπο του μόχθου και του ιδρώτα και από την 
άλλη όλα στους εργολάβους και όχι έργα με αυτεπιστασία, όπου τρώνε κομμάτι ψωμί 
συγκεκριμένες κοινωνικές ομάδες. Δεν μπορείτε να λέτε για την Κυριώτισσα, στο 
προηγούμενο Δ.Σ., ότι τα ψηφίζουμε και την επόμενη εκπρόσωπός σας στη Δ.Ε. 
ψηφίζει άλλα. Πρέπει να λέτε την αλήθεια στον κόσμο αλλιώς θα σας πάρουν 
χαμπάρι αν  δεν σας έχουν πάρει. Δεν μπορεί να λέτε στα Δ.Δ. ότι εμείς θ΄ 
αναπτύξουμε τα χωριά και σε προηγούμενο Δ.Σ. όταν ήρθε ένα έργο της Κουμαριάς 
2,5 εκ. να καταψηφίζετε για να μην πληρωθεί αυτό το έργο. Μόνο ο κ. Κουκουρδής 
είχε διαφορετική τοποθέτηση. Δεν μπορείτε κ. Σκουμπόπουλε, όταν εσείς κάνατε τα 
πάντα για να είναι ένας ο δ/ντής στο Δήμο, στο προηγούμενο Δ.Σ. να κάνετε πρόταση 
να είναι 4 οι δ/ντές. 
 Σκουμπόπουλος : Τι είναι αυτά κ. πρόεδρε, πείτε μας για το  θέμα που 
συζητάμε. 
 Πρόεδρος : Από τον ΔΚΚ, γνωρίζετε ότι ο Δήμαρχος έχει το δικαίωμα. 



 Σκουμπόπουλος : Μπορεί ο Δήμαρχος να φωνάζει για όποιο θέμα θέλει. Να 
ήταν εδώ. 
 Πρόεδρος : Δεν έχετε το λόγο. Εάν το επαναλάβετε  σας προειδοποιώ ότι θα 
εφαρμόσω τον κανονισμό. 
 Σκουμπόπουλος : Αυτός που έχετε δεν ισχύει. 
 Πρόεδρος : Θα σας επαναφέρω στην τάξη και σας προειδοποιώ ότι δεν θα 
παίρνετε το λόγο όταν εσείς θέλετε. Υπάρχει κανονισμός. 
 Σκουμπόπουλος : Αυτά είναι αστυνομικά. Εδώ είναι δημοκρατία. 
 Πρόεδρος : Να γραφεί στα πρακτικά ότι στην περίπτωση που ο κ. 
Σκουμπόπουλος ξαναπάρει αυθαίρετα το λόγο θ΄ αποβληθεί από την αίθουσα. Δεν 
έχετε λόγο. 
 Δήμαρχος : Συγγνώμη για το υψηλό του τόνου  αλλά κάποιες φορές βγαίνω 
από τα ρούχα μου όταν ακούω αυτές τις τοποθετήσεις πίσω από τις οποίες 
προσπαθούμε να κρυφτούμε για να μην ψηφίσουμε κάποια πράγματα. Πέρσι 
διαρρηγνύατε τα ιμάτια  σας ότι εγώ δεν είμαι σε κανένα κόμμα κλπ. και χρειάστηκε 
να περάσουν  6 μήνες μετά να παρεπιδημείτε στα γραφεία της Ν.Δ. 
 Ακριβόπουλος : Κε πρόεδρε, τι ρόλο παίζουμε εδώ πέρα;  
 Σκουμπόπουλος : Τι είναι αυτά ; 
 Πρόεδρος : Μην με αναγκάζετε να προειδοποιήσω κι εσάς κ. Ακριβόπουλε.  
 Δήμαρχος : Ο κ. Ακριβόπουλος όντως μέλος της Ν. Ε. της Ν.Δ. έχει ένα 
ιδιαίτερο ενδιαφέρον να καλύψει τον κ. Σκουμπόπουλο και όλα. 
 Ακριβόπουλος : Είμαι δημ. σύμβουλος. 
 Δήμαρχος : Σας πήρε χαμπάρι ο κόσμος. 
 Χειμωνίδης Πέτρος, μέλος Τ.Σ. Δ.Δ. Καστανιάς : Μα γιατί πράγμα μιλάτε 
τώρα κ. Δήμαρχε; Ντρέπομαι. 
 Δήμαρχος : Κε Χειμωνίδη δεν είστε καν μέλος του Δ.Σ. 

Ακριβόπουλος : Δεν μπορεί ο Δήμαρχος να μας βρίζει όλους. 
Πρόεδρος : Δεν θα διακόψετε άλλη φορά. Αν σας προσβάλλει  υπάρχει η 

διαδικασία. 
Δήμαρχος : Ακούω τόσες βαριές κουβέντες. Σας ακούω με υπομονή. ¨Όταν 

σας λένε την αλήθεια πηδάτε. 
Είναι μύθος να γκρεμιστούν και να ξαναγίνουν. Οι τιμές καθορίζονται από το 

ΥΠΕΧΩΔΕ. Ο "ΗΦΑΙΣΤΟΣ" έχει το καλύτερο όνομα σήμερα στην Ελλάδα. Ξέρετε 
ότι υπάρχουν προτάσεις από το ΥΠΕΧΩΔΕ ν΄ αναλάβει η επιχ/ση τέτοια έργα σε 
άλλα σημεία στην Ελλάδα; Μακάρι να φτάναμε σ΄ αυτή την οργάνωση. Ξεκινήσαμε 
από το μηδέν, ήταν φυσικό τα πρώτα χρόνια που μάθαιναν οι εργαζόμενοι τη δουλειά 
να μην έχουμε υψηλές αποδόσεις, είναι κέρδος όμως που σήμερα έχουμε 15 τεχνίτες 
σ΄ έναν τομέα και που αύριο θα μπορούν να βγάζουν το ψωμί τους. 

Δεν βλέπουμε μόνο τα οικονομικά στοιχεία αλλά βλέπουμε συνολικότερα τα  
ζητήματα και πάντα με κέντρο τον άνθρωπο. Δεν είπε κανείς μπράβο σ΄ αυτή την 
επιχ/ση που δίνει ψωμί σε 60 οικογένειες το χρόνο.  

Είχε αναθέσει το Δ.Σ. να γίνει μελέτη και κάναμε γεωλογικές έρευνες από τα 
πιο εξειδικευμένα εργαστήρια. Η γνωμάτευση ήταν ότι βράχος αυτός, ακόμη και η 
άμμος, έχει πλέον αποσαθρωθεί. Κι αυτό μέσα από την πάροδο των αιώνων. Δεν 
είναι ένα φαινόμενο που γίνεται σε 5,10 ή 50 χρόνια. Και χρειάζονται μία σειρά 
ειδικές παρεμβάσεις. Εμείς προχωρήσαμε στη μελέτη για να ξέρουμε τι μας γίνεται. 
Τι δουλειά έχουν οι ζημίες από κακοτεχνίες κλπ. του "ΗΦΑΙΣΤΟΥ"; Δεν το 
καταλαβαίνω. 

Εάν δεν θέλετε να ψηφίσετε την έκθεση, που μπορεί να έχει και μία πολιτική 
διάσταση, νομίζω ότι δεν μπορείτε ν΄ αμφισβητήσετε ούτε την ακεραιότητα των 



εργαζομένων που εκτέλεσαν τις εργασίες,  ούτε την ακεραιότητα των εργαζομένων 
στην Τ.Υ.Δ.Β. που είναι οι επιβλέποντες του έργου, ούτε και την ακεραιότητα του 
λογιστή για τη σύνταξη του απολογισμού. Σεβόμενος αυτή την εργασία σας καλώ να 
υπερψηφίσετε τον απολογισμό. Εάν δεν θέλετε να ψηφίσετε την έκθεση πεπραγμένων 
το αφήνω στη δική σας διάθεση. Σας έδωσα ορισμένα στοιχεία για το πώς πρέπει να 
σκέφτεστε όταν αντιμετωπίζετε μία δημ. επιχ/ση ή όταν βλέπετε συνολικότερα το 
πλέγμα των δραστηριοτήτων που ο Δήμος, ως λαϊκός θεσμός, οφείλει και έχει στο 
Δήμο Βέροιας. 

Ακριβόπουλος : Επί προσωπικού . Ο Δήμαρχος αφού αναφέρθηκε στο 
συνδυασμό, αναφέρθηκε 2 φορές και σε μένα. Περί λαϊκισμού και  περί κομματικών 
ταυτοτήτων. 

Πρόεδρος : Αυτές είναι πολιτικές κρίσεις. Δεν σας έθιξε προσωπικά.  
Ακριβόπουλος : Δεν με  αντιπροσωπεύει αυτός ο χαρακτηρισμός. 
Πρόεδρος : Δεν είναι προσωπικό. Δεν έθιξε την τιμή και την υπόληψή σας. 
Τσαμήτρου : Επί προσωπικού. Αναφέρθηκε ο Δήμαρχος ότι εμείς  θέλουμε 

τους εργολάβους. Γιατί; Έχουμε συμφέροντα;  
Πρόεδρος : Δεν είπε ότι εσείς εξυπηρετείτε συμφέροντα εργολάβων. Νομίζω 

ότι είναι συνολική πολιτική κρίση κι επομένως δεν τίθεται θέμα επί προσωπικού. 
Περαιώθει η συζήτηση για το 10 ο και 11ο θέμα της ημερήσιας διάταξης. Υπάρχει η 
αντιπρόταση του  κ. Σκουμπόπουλου που δεν εγκρίνει τους ισολογισμούς και την 
έκθεση πεπραγμένων, για τα 2 θέματα, όπως τα έχει αναπτύξει. 
 Για το 10ο θέμα. Επί της αντιπροτάσεως του κ. Σκουμπόπουλου, ποιοι 
συμφωνούν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Ε. Σοφιανίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – 
Καραχατζή. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συνάδελφοι τα εγκρίνουν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Κ. Κόλβατζης, Ε. Λελεκάκης, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, 
Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Α. Ταραλάς.  
 Πρόεδρος: Λευκά; 
Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Ε. Κουκουρδής. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 7-7-99 εισηγητικό σημείωμα του  Δημάρχου. 
2.- Την έκθεση πεπραγμένων και τον ισολογισμό έτους 1997 της Δ.Ε.Τ.Ε.Β. «Ο 
Ήφαιστος» Δήμου Βέροιας. 
3.- Την με αριθ. 5/98 απόφαση του δ/κού συμβουλίου της παραπάνω δημοτικής 
επιχείρησης με την οποία εγκρίθηκαν η έκθεση πεπραγμένων και ο ισολογισμός της 
επιχείρησης έτους 1997. 
4.- Την πρόταση του δημ. συμβούλου κ. Χ. Σκουμπόπουλου. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις των άρθρων 106 και 282 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει την έκθεση πεπραγμένων και τον ισολογισμό έτους 1997 της 
Δημοτικής Επιχείρησης Τεχνικών Έργων Βέροιας «Ο Ήφαιστος» ο οποίος εμφανίζει 
σύνολο ενεργητικού και παθητικού δρχ. 101.803.533. 

 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  365  / 1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Ε.  Σοφιανίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Ι.  Ακριβόπουλος 

 Α. Δελαβερίδης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Δ.  Πέτκος Ε. Κουκουρδής 
 Κ. Κόλβατζης Π.  Αγαθαγγελίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης   
 Κ. Βαφείδης   
 Γ. Ουρσουζίδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  4- 8 -1999 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 
 


